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Referat MUD-generalforsamling 
Onsdag d. 18. marts 2024, kl. 10:15-11:00 
Kulturhistorisk Museum Horsens, Sundvej 1a, 8700 Horsens / Online 

 
 
1. Valg af dirigent 

Mads Leen Jensen 

2. Valg af referent 

Kaj Rasmussen og Mads Leen Jensen 

3. Godkendelse af dagsorden 

Rettidigt udsendt dagsorden, godkendt 

4. Orientering/årsberetning fra formanden 

Formandens beretning vedhæftet som bilag. Antallet af sager i MUD er i stigende vækst.  

5. Regnskabsfremlæggelse og godkendelse 

Regnskabet blev fremlagt og godkendt uden bemærkninger. Drift er atter sidste år faldet lidt i pris. 

Vi tærer stadig på opsparingen, og der er derfor fortfarende halvt kontingent. MUD har stadig som 

mål at data kun skal ligge ét sted, så der er stadig udviklingsprojekter. 

6. Indkomne forslag  

- ingen 

7. Forslag fra bestyrelsen: 

- ingen 

8. Budgetfremlæggelse. 

Som de forrige år med halvt kontingent. 

9. Udviklingsstrategi: 

Orientering om igangværende udviklingstiltag og fremtidige ønsker (se formandens beretning). 

Spørgsmål fra Peter Mohr: Hvad er MUD’s fremtid? Kan MUD tage data fra naturvidenskabelige 

undersøgelser? Mads: MUD lukke IKKE ned, før der er et ordentligt alternativ! Måske dette 

alternativ kunne blive MuseumsGIS, men der mangler en konkret model for museernes brug af 

dette system. Der kommer et konkret oplæg til sommer fra Peter Jensen. Måske skal 

naturvidenskabsdatabasen, som Peter HAR udviklet, konstrueres som MUD med en bestyrelse og 

egen økonomi. Dette afklares også i Juni 2024. 

Spørgsmål fra netdeltager (Magnus): Hvad er baggrunden for valg af udvikler til overførsel MUD-

SARA? Mads: Udvikleren, som laver MUD-SARA overførslen, er ansat af Axiel og valgt af Slots- 

og Kulturstyrelsen. Et forslag fra MUD´s bestyrelse om en foranalyse udført af Cowi, som hoster og 

udvikler på MUD, blev fravalgt af Styrelsen. Udvikleren fra Axiel er løbet tør for midler for længe 

siden, og derfor laver projektet i sin fritid(!). Nyt spørgsmål. Kan fremtidigt design af databaser 

eventuelt overlades til datalogistuderende på UNI? Det er i styrelsens hænder, og ikke MUD’s. 

 

Mads generelt om MUDs fremtidsudsigter: Når MUD-SARA overførelsen af data kører skal 

bestyrelsen begynde at overveje om MUD skal fortsætte eller ombygges, så der kun er ET datasæt. 

MUD er meget antikveret i sin opbygning, og trænger generelt til en opdatering. Men investeringen 
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skal overvejes meget nøje, så der ikke spildes penge, hvis der kan findes en fornuftig løsning for 

brugen af MuseumsGIS. Dette afgøres på en generalforsamling og ikke af MUD-bestyrelsen alene. 

 

10. Valg til bestyrelse 

På valg er: Mads Leen Jensen (genopstiller), Henrik Skousen (genopstiller). Der er ingen 

modkandidater, så de er valgt. 

11. Valg af suppleant(er). 

Nuværende suppleant er Mogens Bo Henriksen (genopstiller). Der er ingen modkandidater, så 

Mogens er valgt til et år mere. 

12. Evt. 

Intet. 


